

[english]

## **Lavera Naturkosmetik, Life Terra and There For Trees Join Forces to Enhance Forest Biodiversity in Switzerland**

- The planting aims to diversify already existing forest patches and promote resilient ecosystem restoration for climate change adaptation.
- Lavera Naturkosmetik supports several ecosystem restoration projects every year in Europe, with a strong focus on young generations to promote climate action.
- With this initiative, the Life Terra Foundation announced its expansion to Switzerland for the first time.

April 4, 2025 – Lavera Naturkosmetik and the Life Terra Foundation collaborated on an ecosystem restoration project in Englisberg, in the south of Bern, to plant in total 1,100 trees in collaboration with the local NGO There For Trees and students from the Lorraine Schulhaus Bern and Schulkreis Bümpliz. This initiative aims to diversify existing forest patches with a strong focus on mobilising the younger generation in climate action by promoting hyperlocal community events.

Due to Swiss regulations, reforestation efforts in the country should be directed towards sustainable forestry, aiming to restore degraded forest patches and ensure a more resilient forest cover towards climate change-derived matters. In line with these objectives a mix of 11 native species, such as *Pseudotsuga menziesii*, *Quercus robur*, *Tilia cordata* or *Acer platanoides*, all carefully selected by local forest managers for their ability to adapt to future climate conditions.

As part of its corporate strategy, the renowned natural cosmetics brand places great importance on inspiring and involving young generations in environmental efforts. This initiative builds upon previous collaborations between Life Terra and Lavera, which have included restoration projects in France and Italy in partnership with local municipalities, organisations, and schools.

*“Lavera Naturkosmetik has always been committed to sustainability, and this collaboration allows us to take direct action in a meaningful way. By engaging the younger generation and focusing on climate-resilient reforestation, we hope to inspire a lifelong commitment to protecting nature and support restoration projects in Switzerland”*, Mrs Sabine Kästner, Representative of Lavera Naturkosmetik.

*“The forest has an incredible number of important functions. We are delighted to be able to organise several forest outings with school classes thanks to this collaboration, thereby promoting awareness of nature and the environment and making a small contribution to healthy and future-proof forests in Switzerland”*, Janosch Bremauer, CEO of There for Trees.

This event also marks Life Terra's first initiative in the Alpine country and a significant milestone in its mission to plant trees and unite communities across all of Europe. By

expanding into Switzerland, the Foundation takes another step forward in its goal of restoring ecosystems and mitigating climate change through collective action.

*“We are excited to launch our activities in Switzerland with a partner like Lavera Naturkosmetik, who shares our vision to take action and involve the younger generations in it. This project is particularly significant as it aligns with Swiss legislation, which focuses on enhancing biodiversity and making existing forests more resilient to the variations of climate that the country is experiencing in recent years”, Sven Kallen, Founder of the Life Terra Foundation.*

For more information or media inquiries, please contact:

[contact@lifeterra.eu](mailto:contact@lifeterra.eu)

**About Life Terra Foundation:**

Life Terra is a nonprofit organisation based in Amsterdam and Barcelona, co-financed by the European Commission through the LIFE programme. Its commitment is to restore the relationship with nature and contribute to mitigating climate change through community-based tree-planting initiatives. Life Terra facilitates tree planting, educates future generations through its Terra Mission initiative, and develops tree registration & monitoring technology. [More information](#).

**About lavera Naturkosmetik:**

Since the lavera brand was founded in 1987, founder and owner Thomas Haase has pursued the goal of making natural cosmetics accessible to everyone. With over three decades of experience, the family business with its more than 450 employees is one of the pioneers of natural cosmetics. Its in-depth knowledge of the power of plants and nature is based on the highest scientific standards. lavera works continuously to make the world more sustainable through its products and its commitment. From the product idea to delivery, everything comes from a single source. Around 250 lavera products are available in 40 countries. [More information](#).

**About There For Trees**

The "There-for-You" organisation, based in Switzerland, is a nonprofit platform that connects donors to impactful causes focused on sustainability, animal welfare, humanitarian aid, and climate action. Founded in 2020, it began with projects like the Arosa Bear Sanctuary and has since expanded its reach. One of its prominent initiatives, "There-for-Trees," launched in 2021, partners with ETH Zurich's Crowther Lab to promote scientifically guided reforestation. This project supports local school groups in planting native trees to enhance CO2 absorption, starting in Switzerland with plans to expand globally. [More information](#).

[german]

**Lavera Naturkosmetik, Life Terra und There For Trees schließen sich zusammen, um die Biodiversität der Wälder in der Schweiz zu erhöhen**

- **Die Anpflanzung zielt darauf ab, bereits bestehende Waldflächen zu diversifizieren und die Wiederherstellung eines widerstandsfähigen Ökosystems zur Anpassung an den Klimawandel zu fördern.**
- **Lavera Naturkosmetik unterstützt jedes Jahr mehrere Projekte zur Wiederherstellung von Ökosystemen, wobei der Schwerpunkt auf der Förderung von Klimaschutzmaßnahmen für junge Generationen liegt.**
- **Mit dieser Initiative gab die Life Terra Stiftung bekannt, dass sie zum ersten Mal in der Schweiz expandiert.**

4. April 2025 - Lavera Naturkosmetik und die Life Terra Stiftung haben gemeinsam ein Projekt zur Wiederherstellung des Ökosystems in Englisberg, im Süden von Bern, durchgeführt. In Zusammenarbeit mit der lokalen NGO There For Trees und Schülern des Lorraine Schulhauses Bern und des Schulkreises Bümpliz wurden insgesamt 1.100 Bäume gepflanzt. Diese Initiative zielt darauf ab, bestehende Waldflächen zu diversifizieren, wobei der Schwerpunkt auf der Mobilisierung der jüngeren Generation für den Klimaschutz liegt, indem hyperlokale Gemeinschaftsveranstaltungen gefördert werden.

Aufgrund der schweizerischen Vorschriften sollten die Aufforstungsbemühungen im Land auf eine nachhaltige Forstwirtschaft ausgerichtet sein, die darauf abzielt, degradierte Waldflächen wiederherzustellen und eine widerstandsfähigere Walddecke gegenüber den durch den Klimawandel verursachten Problemen zu gewährleisten. Im Einklang mit diesen Zielen wird eine Mischung aus 11 einheimischen Arten wie Pseudotsuga menziesii, Quercus robur, Tilia cordata oder Acer platanoides gepflanzt, die alle von den lokalen Forstverwaltungen aufgrund ihrer Anpassungsfähigkeit an künftige Klimabedingungen sorgfältig ausgewählt wurden.

Die renommierte Naturkosmetikmarke legt im Rahmen ihrer Unternehmensstrategie großen Wert darauf, junge Generationen für den Umweltschutz zu begeistern und einzubinden. Diese Initiative baut auf früheren Kooperationen zwischen Life Terra und Lavera auf, die Wiederaufforstungsprojekte in Frankreich und Italien in Partnerschaft mit lokalen Gemeinden, Organisationen und Schulen umfassten.

„Lavera Naturkosmetik hat sich schon immer für Nachhaltigkeit eingesetzt, und diese Zusammenarbeit ermöglicht es uns, auf sinnvolle Art und Weise direkt zu handeln. Indem wir die junge Generation einbeziehen und uns auf eine klimaresistente Wiederaufforstung konzentrieren, hoffen wir, ein lebenslanges Engagement für den Schutz der Natur zu wecken und unterstützen Restaurierungsprojekte in der Schweiz“, so Frau Sabine Kästner, Repräsentant von Lavera Naturkosmetik.

„Der Wald hat unglaublich viele wichtige Funktionen. Wir freuen uns, dass wir dank dieser Zusammenarbeit mehrere Waldausflüge mit Schulklassen organisieren können und so das Bewusstsein für Natur und Umwelt fördern und einen kleinen Beitrag für gesunde und zukunftsfähige Wälder in der Schweiz leisten können“, Janosch Bremauer, CEO von There for Trees.

Diese Veranstaltung ist auch die erste Initiative von Life Terra im Alpenland und ein wichtiger Meilenstein in ihrer Mission, Bäume zu pflanzen und Gemeinschaften in ganz Europa zu vereinen. Mit der Expansion in die Schweiz macht die Stiftung einen weiteren Schritt in

Richtung ihres Ziels, Ökosysteme wiederherzustellen und den Klimawandel durch kollektives Handeln abzuschwächen.

„Wir freuen uns, unsere Aktivitäten in der Schweiz mit einem Partner wie Lavera Naturkosmetik zu starten, der unsere Vision teilt, aktiv zu werden und dabei auch die jüngeren Generationen mit einzubeziehen. Dieses Projekt ist besonders wichtig, da es mit der Schweizer Gesetzgebung übereinstimmt, die sich darauf konzentriert, die biologische Vielfalt zu verbessern und die bestehenden Wälder widerstandsfähiger gegen die Klimaschwankungen zu machen, die das Land in den letzten Jahren erlebt hat“, erklärt Sven Kallen, Gründer der Stiftung Life Terra.

Für weitere Informationen oder Medienanfragen wenden Sie sich bitte an:

[contact@lifeterra.eu](mailto:contact@lifeterra.eu)

#### **Über die Life Terra Stiftung:**

Life Terra ist eine gemeinnützige Organisation mit Sitz in Amsterdam und Barcelona, die von der Europäischen Kommission durch das LIFE-Programm kofinanziert wird. Ihr Ziel ist es, die Beziehung zur Natur wiederherzustellen und durch kommunale Baumpflanzungsinitiativen zur Eindämmung des Klimawandels beizutragen. Life Terra fördert die Anpflanzung von Bäumen, unterrichtet künftige Generationen durch seine Terra Mission-Initiative und entwickelt Technologien zur Erfassung und Überwachung von Bäumen. [Weitere Informationen](#).

#### **Über lavera. Naturkosmetik und Forschung**

Seit der Gründung der Marke lavera im Jahr 1987 verfolgt Gründer und Inhaber Thomas Haase das Ziel, Naturkosmetik für jede:n zugänglich zu machen. Mit über drei Jahrzehnten Erfahrung zählt das Familienunternehmen mit seinen mehr als 450 Mitarbeiter:innen zu den Pionieren der Naturkosmetik. Das fundierte Wissen über Pflanzen- und Naturkraft basiert auf höchsten wissenschaftlichen Standards. lavera arbeitet kontinuierlich daran, die Welt durch seine Produkte und sein Engagement nachhaltiger zu gestalten. Von der Produktidee bis zur Auslieferung erfolgt alles aus einer Hand. Rund 250 lavera-Produkte sind in 40 Ländern erhältlich. [Weitere Informationen](#).

#### **Über There For Trees**

Die Organisation „There-for-You“ mit Sitz in der Schweiz ist eine gemeinnützige Plattform, die Spenderinnen und Spender mit wirkungsvollen Projekten in den Bereichen Nachhaltigkeit, Tierschutz, humanitäre Hilfe und Klimaschutz zusammenbringt. Die 2020 gegründete Organisation begann mit Projekten wie dem Bärenschutzgebiet Arosa und hat seitdem ihre Reichweite erweitert. Eine ihrer herausragenden Initiativen, „There-for-Trees“, die 2021 ins Leben gerufen wurde, arbeitet mit dem Crowther Lab der ETH Zürich zusammen, um die wissenschaftlich begleitete Wiederaufforstung zu fördern. Dieses Projekt unterstützt lokale Schulgruppen bei der Anpflanzung einheimischer Bäume, um die CO2-Bindung zu verbessern, und beginnt in der Schweiz. [Weitere Informationen](#).